

**DVB TV timetable**

<b>Sun</b>	19:15	21:00	night repeat
<b>Mon</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Wed</b>	10:15	15:15	21:00
<b>Fri</b>	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

# DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့  
**“How to fix Jurisdiction”** ဖြစ်ပါတယ်။  
 (မေ ၇၊ ၂၀၁၆ ဒုတိယပွဲအဖြစ် ရိုက်ကူးသည်။)

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၉၀၀၀၄၈၈ နဲ့ [debate@dvb.no](mailto:debate@dvb.no) ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

**DVB ဒီဘီတီဘီ ဒုတိယပွဲ- ``တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင် ခိုင်မာအောင် ဘယ်လိုပြုပြင်ဆောင်ရွက်ကြမလဲ`` ဒီဘီတီဘီကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။**

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အင်းစိန်ထောင်တွင်း တရားခွင့်သို့ ဝင်ရောက်လာချိန်တွင် ရန်ကုန်အခြေစိုက် သံအမတ်များနှင့် သတင်းစာဆရာများသည် မတ်တပ်ရပ် အရှိအသေပေးကြသည်။ တကယ်တော့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို စစ်အစိုးရက မတရား ဖမ်းဆီး ချုပ်နှောင်ထားသော နေအိမ်အကျယ်ချုပ် သက်တမ်းပြည့်လုချိန်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံသားဂျွန်ယက်တောက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏နေအိမ် အမှတ် ၅၄၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းနေအိမ်ကို အင်းလျားကန်မှတစ်ဆင့် ကျော်နင်း ဝင်ရောက်မှုကို လက်ခံခဲ့သဖြင့် အမှုဖွဲ့ဆိုပြီး အပြစ်ရှိသည်ဟုဆိုကာ အလုပ်ကြမ်းနှင့်ထောင်ဒဏ်သုံးနှစ်၊ ထိုမှတစ်ဆင့် နေအိမ်အကျယ်ချုပ်သက်တမ်းတစ်နှစ်ခွဲ ထပ်မံအပြစ်ပေးလိုက်သည်။ စစ်အာဏာရှင်များက အကွက်ချ စီမံကျင့်ပေးမည့် ၂၀၁၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲပြီးမှ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ပြန်လွှတ်ပေးနိုင်ရန် စီမံလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၀၉ (လွန်ခဲ့သော ခုနှစ်နှစ်ဝန်းကျင်) က ဖြစ်သည်။

အင်းစိန်ထောင်တွင်းတရားခွင့်သို့ ရောက်လာသော သံတမန်များဆီသို့ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က လျှောက်လှမ်းလာပြီး စကားတစ်ခွန်းပြောလိုက်သည်။ ``ကျွန်မတရားခွင့်ကို ရှင်တို့လာရောက်ကြလို့ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ နောင်မှာ ကျွန်မတို့နိုင်ငံ (မြန်မာနိုင်ငံ) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေဖို့ အတူလက်တွဲပြီး လုပ်ဆောင်စရာတွေ ရှိပါတယ်``

စစ်အာဏာရှင်များ ချုပ်ကိုင်ထားခဲ့သော တရားစီရင်ရေးစနစ် (၀၁) ယိုင်နဲ့ယုတ်စီး ပြိုကျလုဖြစ်နေသော မြန်မာ့တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်အကြောင်းကို တရားခွင့်တွင်းကိုယ်တိုင် ရောက်ခဲ့ဖူးသော၊ မတရားသော စီရင်မှုကို ကိုယ်တွေ့ ခံစားရဖူးသော လူထုခေါင်းဆောင်နှင့် လက်ရှိနိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကောင်းစွာသိထားပြီးဖြစ်သည်။

မြန်မာ့တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်ကို တည့်မတ်ခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်စရာများကား များစွာရှိပေသည်။ အနှစ်နှစ်အလလ အမှားပုံစံကျ အလုပ်ဖြစ်နေသော စနစ်တစ်ခုကို အသစ်တဖန် ပြောင်းလဲကြရမည်။ တရားရုံးများအကြောင်း ပြောကြမည်ဆိုလျှင် ယေဘုယျအားဖြင့် တရားလိုဘက်၊ တရားခံဘက် (နှစ်ဖက်ရှေ့ နေများ၊ အကျိုးဆောင်များ အပါအဝင်) နှင့် ဥပဒေပါနှင့် အချက်အလက်များအပေါ် အခြေခံပြီး အကြောင်းချင်းရာအလိုက် ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့် စီရင်ဆုံးဖြတ်ကြရမည့် တရားသူကြီး စသည်ဖြင့် ပါဝင်နေပါသည်။ တရားစီရင်ရေးကဏ္ဍတွင် ပါဝင်သူအားလုံးသည် ဆိုင်ရာကိုယ်စီ အသီးသီး ရှိပြီးဖြစ်သော ကျင့်ဝတ်နှင့် အလုပ် ညီညွတ်မှုတစ်ကြွေမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၉ တွင် တရားစီရင်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါတိုင်း ပြဋ္ဌာန်း ထားသည်။ အောက်ပါတို့ကို တရားစီရင်ရေးမူများအဖြစ် သတ်မှတ်သည်-

- (က) ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်စွာတရားစီရင်ရေး၊
- (ခ) ဥပဒေအရ ကန့်သတ်ချက်များမှအပ ပြည်သူ့ရှေ့မှောက်တွင် တရားစီရင်ရေး၊

(ဂ) အမှုများတွင် ဥပဒေအရ ခုခံချေပခွင့်နှင့် အယူခံပိုင်ခွင့်ရရှိရေး။

သို့ဆိုလျှင် တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင် ခိုင်မာအောင် ဘယ်လိုပြုပြင်ဆောင်ရွက်ကြမလဲ DVB ဒီဘီတီဘီတွင် ဆွေးနွေးပြောဆိုစရာများ မြောက်မြားစွာ ရှိနိုင်ပါသည်။ ယင်းအခွင့်အရေးကို အရအမီယူဆောင်ရင်း ကောင်းမွန်သော ဒီဘီတီဘီဖြစ်စေရန် ကျွန်ုပ်တို့ စီစဉ် တင်ဆက်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကြိုဆိုပါသည်။

**သူတို့အမြင်**

``တရားစီရင်ရေးနဲ့ ပတ်သက်လို့ဆိုလို့ရှိရင် တရားမျှတမှု ရှိရမယ်။ နိုင်ငံတကာက လက်ခံထား တဲ့ စံနှုန်းတွေနဲ့ ကိုက်ညီရမယ်။`` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်။**

``မျှတတဲ့တရားစီရင်ခြင်းဆိုတာဟာ အဆိုရှိပါတယ်။ လုပ်ရုံတင်နဲ့မပြီးဘူး။ လုပ်ပါတယ်ဆိုတာ ထင်ရှားရမယ်။`` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်။**

``တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အင်မတန်အရေးကြီးတဲ့မူတစ်ခုကတော့ မည်သူမဆို အပြစ် ရှိတယ်ဆိုတာကို ခိုင်လုံတဲ့သက်သေသာခံက မရှိလို့ရှိရင် အပြစ်မဲ့လို့ သတ်မှတ်ရပါလိမ့်မယ်။`` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်။**

``တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆိုတာဟာ ပြည်သူတွေကိုကာကွယ်ဖို့၊ ပြည်သူတွေကို စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။`` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်။**

``တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်ဟာ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်ရဲ့အပေါ်မှာ အမြဲရှိနေမှာဖြစ်ပြီး၊ ဥပဒေနဲ့ငြိစွန်း တဲ့ အုပ်ချုပ်သူလူပုဂ္ဂိုလ်၊ အဖွဲ့အစည်းမှန်သမျှကို တရားစီရင်ပိုင်ခွင့် ရှိစေရပါမယ်`` **ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်၊ အင်န်အယ်လ်ဒီပါတီ။**

``မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံသားတွေ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အားလုံးပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ဆိုရင် ဥပဒေကို သိဖို့တတ်ဖို့၊ ကျွမ်းကျင်တဲ့ပုဂ္ဂိုလ်များ ဦးဆောင် ပါဝင်နိုင်မှ ဒီအခြေအနေမျိုးရောက်နိုင်မှာပါ`` **သူရဦးရွှေမန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ (ငြိမ်း)။**

**Information links:**

- dvbdebate.net
- burmese.dvb.no
- www.facebook.com/dvb.debate